
Protokół Nr LII/2022 

z sesji Rady Miejskiej w Tykocinie 

z dnia 21 grudnia  2022 r. 

 

LII Sesja Rady Miejskiej w Tykocinie odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w 

Tykocinie pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Renaty Kamińskiej. 

W obradach udział wzięli  radni, sołtysi, zaproszeni goście  oraz pracownicy obligowani z urzędu 

według list załączonych do protokołu. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przywitała przybyłych na sesję radnych, gości oraz 

pracowników Urzędu. Stwierdziła, że ilość radnych obecnych na sesji, zapewnia regulaminowe quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Obrady rozpoczęto o godz. 10.00. Stan radnych wynosił 15 na sali 

obecnych było 12.  

Do punktu 2 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska przedstawiła radnym proponowany zmieniony 

porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag.  

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 12 

radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco: 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

 Tykocin na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań. 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Tykocin na rok  2023. 

6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok  2022. 

7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

 na lata 2022-2036. 

8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

 za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i 

 leśnego w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz  określenia wysokości wynagrodzenia za 

 inkaso. 

10.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

 sprzedaży drewna przyjętej za podstawę obliczenia podatku leśnego na  obszarze gminy w 2023 roku. 

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podlaskiemu. 

12.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu  gminnego lokalu 

 mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem w prawie własności gruntu, 

 stanowiących własność Gminy Tykocin. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

 w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2023-2025. 



14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt  dziecka, 

 maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia 

 tych opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin. 

15.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Statutu Żłobka Samorządowego w Tykocinie. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje.   

18. Zakończenie sesji. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska oddała głos Panu Konradowi Czemko, który w 

kilku słowach omówił  temat rewitalizacji. Powiedział, że w chwili obecnej gmina Tykocin jest na etapie 

opracowywania obszarów rewitalizacji, a następnie dla tych obszarów zostanie wyznaczony gminny program 

rewitalizacyjny. Dodał, że jeśli chodzi o rewitalizację to zgodnie z ustawą, rewitalizacja to jest wyprowadzenie 

ze stanu kryzysowego obszaru zdegradowanego w wyniku złych działań rewitalizacyjnych z lokalną 

społecznością. Celów rewitalizacji jest kilka. Są to projekty związane z zagospodarowaniem centrów 

miejscowości, parków, przestrzeni publicznych. Dodatkowo są działania związane ze sferą techniczną, 

obiektami, termomodernizacją, poprawą techniczna tych obiektów. Kolejnym aspektem jest aspekt 

środowiskowy, czyli poprawa oświetlenia, wymiana oświetlenia  oraz promocja odnawialnych źródeł energii. 

Wyjaśnił, że projekty rewitalizacyjne wiążą się również z bezpieczeństwem, czyli np. zamontowanie 

monitoringu w przestrzeni uważanej przez mieszkańców za niebezpieczne oraz sfera społeczna, czyli poprawa  

jakości mieszkańców- liczne projekty związane z aktywizacją skierowane do mieszkańców. Dokładnie 

zobrazował jak wygląd ścieżka opracowania takiego programy od momentu wyznaczenia obszarów 

rewitalizacji po podjęcie stosownych uchwał w tym temacie. Na koniec dodał, że na dniach będą odbywały 

się konsultacje społeczne, które potrwają 40 dni i do udziału w nich wszystkich serdecznie zaprosił.  

 

   Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska podziękowała Panu Konradowi Czemko za 

obecność, a następnie przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

   

Do punktu 3 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska zwróciła się do radnych o przyjęcie protokołu z LI 

Sesji Rady Miejskiej w Tykocinie. Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z LI Sesji Rady Miejskiej głosowało 12 

radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Do punktu 4 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czwartego, po czym dodała, 

że projekt uchwały omawiany był na komisji. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII409/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Tykocin na lata 2023-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań, głosowało 12 radnych, 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 5 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piątego, po czym dodała, że 

projekt tej  uchwały również był  omawiany na komisji i został pozytywnie zaopiniowany. 

 Głos zabrała Pani Skarbnik Dorota Sadowska, która powiedziała, że dochody budżetu gminy w 

wysokości 47.117.964 zł, z tego kwota 20.204.221 to dochody majątkowe pochodzące głównie z 



dofinansowania z Polskiego Ładu, ale też z innych dotacji. Wyjaśniła, że ponad 30% budżetu to są dochody 

majątkowe. Ponadto dodała, że kwota wydatków wynosi 56.112.592 zł, z tego wydatki majątkowe to kwota 

26.059.796 zł- czyli 47% budżetu to są wydatki majątkowe. Na koniec poinformowała, że pierwszy raz w 

historii gminy jest tak duży budżet. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/410/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Tykocin na rok 2023, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

Do punktu 6 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu szóstego, po czym dodała, 

że projekt tej  uchwały również był  omawiany na komisji. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/411/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r., w sprawie zmian w budżecie gminy Tykocin na rok 2022, głosowało 

12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 7 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu siódmego, po czym dodała, 

że zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 21 grudnia 2022 r. dokonano tym samym zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, zaktualizowano przedsięwzięcia zgodnie z danymi planowanymi na 2023 rok. 

Zaktualizowano dane, zgodnie z uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu gminy Tykocin na rok 2023. Pełen 

zakres zmian obrazują załączniki do uchwały.  

 Wypowiedź Przewodniczącej Rady uzupełniła Pani Skarbnik mówiąc, że ta uchwała będzie 

obowiązywać tylko do 31 grudnia 2022 r., a potem będzie następna. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/412/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tykocin 

na lata 2022-2036,  głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 8 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu ósmego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „W uchwale Rady Miejskiej w Tykocinie w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi określa się inkasentów opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. W związku ze zmianą sołtysa w sołectwie Stelmachowo należało 

zmienić w złączniku do uchwały Rady Miejskiej w Tykocinie imię i nazwisko inkasenta opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. W celu ułatwienia właścicielom nieruchomości regulowania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa w sołectwach Gminy Tykocin, podjęcie 

niniejszej uchwały jest zasadne”. 

 Dodała, że mamy nowego sołtysa w miejscowości Stelmachowo Panią Anetę Trypus. 

 

 



 

  Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/413/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta 

jednogłośnie. 

Do punktu 9 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziewiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Uchwała w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa, wyznacza 

inkasentów i określa wynagrodzenie za inkaso. Rada Miejska w Tykocinie na mocy delegacji ustawowych 

prawa podatkowego posiada prawo do zarządzenia poboru podatków lokalnych od osób fizycznych w drodze 

inkasa. W związku ze zmianą sołtysa w sołectwie Stelmachowo należało zmienić w złączniku do uchwały 

Rady Miejskiej w Tykocinie imię i nazwisko inkasenta poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego. 

W celu ułatwienia właścicielom nieruchomości regulowania podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w 

drodze inkasa w sołectwach Gminy Tykocin. Podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.” 

O godz. 10.25 do obrad dołączył Pan Burmistrz Mariusz Dudziński. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/414/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego 

i leśnego w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 10 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu dziesiątego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „W Uchwale Nr LI/400/2022 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 23 listopada w sprawie obniżenia 

średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej za podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2023 

roku dokonano omyłki pisarskiej i mylnie zapisano: „z kwoty 323,18 zł za 1 m3 do kwoty  250,00 zł za 1 m3 

- przyjmowaną jako podstawę do obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Tykocin w 2023 roku.  

Podjęta uchwała naprawiła błąd pisarski”. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej przypomniała, że obniżona została cena drewna do kwoty 250,00 zł, 

także wysokość podatku leśnego wynosi  55,00 zł za hektar. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/415/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

sprzedaży drewna przyjętej za podstawę obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2023 roku, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 11 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu jedenastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 



 „Z uwagi, że zadanie pn. Bieżące utrzymanie czystości oraz zieleni w pasie drogowym drogi 

wojewódzkiej nr 671 na odcinku: przejście przez miasto Tykocin nie jest zadaniem samorządu gminy może 

być realizowane na podstawie art. 216 ust. 2 pkt 5 – jako pomoc rzeczowa dla innych jednostek samorządu 

terytorialnego – Województwa Podlaskiego, niezbędne jest podjęcie uchwały w tym zakresie. Środki na 

realizację zadania zostały zabezpieczone w budżecie gminy”. 

 Dodała, że jest to kwota 12.000 zł.  

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/416/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Podlaskiemu, głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 12 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu  dwunastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Najemca mieszkania komunalnego nr 6 w budynku położonym w Tykocinie przy ulicy Kozia 1  

posiada umowę najmu zawartą na czas nieokreślony i wystąpił do Burmistrza Gminy Tykocin z wnioskiem o 

jego sprzedaż. Lokal mieszkalny nr 6 usytuowany jest w budynku mieszkalnym wielorodzinnym i składa się 

z następujących pomieszczeń: dwóch pokoi, kuchni, przedpokoju i innych pomieszczeń o łącznej powierzchni 

użytkowej 26,54 m2 i jest wyposażony w instalację elektryczną, wodociągową. 

Art. 34 ust. 1 pkt 3 ustawy o gospodarce nieruchomościami daje pierwszeństwo osobom fizycznym i prawnym, 

którzy są najemcami lokali w budynkach będących własnością Gminy Tykocin do nabycia ich na własność”. 

 Dodała, że na komisji Radni pozytywnie zaopiniowali wniosek.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/417/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie z zasobu gminnego lokalu 

mieszkalnego wraz z pomieszczeniami przynależnymi oraz udziałem w prawie własności gruntu, 

stanowiących własność Gminy Tykocin , głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

O godz. 10.35 Przewodnicząca Rady Miejskiej zarządziła 15-minutową przerwę. 

O godz. 10.50 Przewodnicząca Rady Miejskiej wznowiła obrady. 

 

Do punktu 13 porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu trzynastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

„Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2023 – 2025 jest konieczne z uwagi na 

upływ ważności Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie gminy Tykocin na lata 2018 – 

2022 r. przyjętego mocą uchwały Nr XXXVII/267/2018 Rady Miejskiej w Tykocinie z dnia 23.03.2018 r. 

Opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie jest zadaniem własnym Gminy wynikającym z  art. 6 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 29 



lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Mając na względzie powyższe – podjęcie w/w uchwały 

jest konieczne i w pełni uzasadnione”. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/418/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Tykocin na lata 2023- 2025, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Do punktu 14 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu czternastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Na podstawie art. 58 ust. 1 i art. 50 ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku 

do lat 3 rada gminy ustala w drodze uchwały – opłatę za pobyt dziecka w żłobku dla dzieci do 3 roku życia , 

opłatę dodatkową za pobyt dziecka w żłobku powyżej 10 godzin dziennie, maksymalną wysokość opłaty za 

wyżywienie oraz warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od ponoszenia opłat. W związku z 

pobytem dzieci w żłobku niezamieszkałych na terenie Gminy Tykocin proponuje się uregulowanie w kwestii 

ponoszenia opłat przez rodziców dzieci niezamieszkałych na terenie tutejszej Gminy”. 

 Głos zabrał Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, który powiedział, że dokonaliśmy dogłębnej 

weryfikacji wszystkich kosztów, które są z tym związane i wprowadziliśmy dwie zmiany. Pierwsza zmiana 

będzie dotyczyła wieku dziecka przyjmowanego do żłobka, a druga dotyczy kosztu pobytu dziecka w żłobku. 

Na dzień dzisiejszy koszt ten będzie wynosił w granicach 1.750,00 zł plus ok 120,00 zł miesięcznie za 

wyżywienie. Dodał,  że na komisjach radni podtrzymali koszt dofinasowania pobytu dziecka w żłobku w 

wysokości 50%. Resztę kosztów ponoszą rodzice.   

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/419/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka, 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie oraz określenia warunków zwolnienia od ponoszenia tych 

opłat w Żłobku Samorządowym prowadzonym przez Gminę Tykocin , głosowało 12 radnych, Uchwała 

została podjęta większością głosów: 11 osób-za, 1 osoba- wstrzymała się. 

Do punktu 15 porządku obrad 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska odczytała treść punktu piętnastego, a następnie 

przeszła do odczytania uzasadnienia do niniejszej uchwały, które brzmiało: 

 „Zgodnie z art.11 ust. 2 ustawy z dnia 4 lutego 2011 roku o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 statut 

ustala podmiot, który utworzył Żłobek. Zmiany w statucie dotyczą zasad przyjmowania dzieci do Żłobka ze 

względu na wiek dziecka. Do tej pory Żłobek sprawował opiekę nad dziećmi w wieku od ukończenia 9 

miesiąca życia. Proponowane rozwiązanie wprowadza zmianę dotyczącą sprawowania opieki nad dziećmi w 

wieku od ukończenia 12 miesiąca życia do końca roku szkolnego, w którym dziecko ukończy 3 rok życia ( lub 

4 rok życia w przypadku gdy niemożliwe lub utrudnione jest objęcie dziecka wychowaniem przedszkolnym”. 

 Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Radni nie wnieśli uwag. 

 W zarządzonym głosowaniu jawnym za podjęciem Uchwały Nr LII/420/2022 Rady Miejskiej w 

Tykocinie z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia Statutu Żłobka Samorządowego w Tykocinie, 

głosowało 12 radnych, Uchwała została podjęta większością głosów: 11 osób-za, 1 osoba- wstrzymała się. 

 



Do punktu 16 porządku obrad 

 Uwagę dotyczącą progu na ul. Klasztornej zgłosił Radny Jarosław Malinowski mówiąc, że  

niewidoczne jest oznakowanie. 

 Do uwagi Radnego ustosunkował się Pan Burmistrz Mariusz Dudziński przyznając rację, że 

oznakowanie jest słabo widoczne i stoi zbyt blisko progu. Zapewnił, że zwróci się do Gospodarki Komunalnej, 

żeby to przesunęli i zrobili tak, aby było to bardziej widoczne.  

 Pytanie odnośnie wyjazdu z drogi Saniki na drogę Tykocin-Złotoria zadał Rany Stanisław Rogalewski: 

czy coś wyjaśniło się w tej sprawie? Dodał, że stosowne pismo zostało już złożone w Urzędzie Miejskim. 

 Na pytanie odpowiedział Pan Burmistrz Mariusz Dudziński mówiąc, że Pan  Dyrektor Powiatowego 

Zarządu  Dróg obiecał, że tą sprawę rozwiąże, tylko nie wie jeszcze kto miałby ponieść dodatkowe koszty.  

Do punktu 17 porządku obrad 

 Kilka słów odnośnie uchwały budżetowej powiedział Pan Burmistrz Mariusz Dudziński, a mianowicie 

poinformował, że mamy w 2023 roku największy w historii gminy budżet do zrealizowania z racji tego, że nie 

dokonaliśmy płatności dla firmy Probet, która obecnie robi ul. Jordyka i Bernardyńską. Wyjaśnił, że w tym 

roku nie dokonaliśmy tej płatności, więc w  następnym roku mamy do zrealizowania budżet na poziomie 

powyżej 56.000.000 zł.  Ponadto omówił zadania inwestycyjne w 2023 roku, a mianowicie: 

- rozbudowa oraz przebudowa infrastruktury wodno-ściekowej - SUW Bagienki i biologiczna oczyszczalnia 

ścieków na terenie gm. Tykocin; 

- budowa sieci wodociągowej na terenie gminy Tykocin – dokumentacja; 

- budowa sieci wodociągowej na terenie gminy Tykocin - teren za "rzeką" -  dokumentacja; 

- przebudowa infrastruktury drogowej w Tykocinie - Pomniku historii; 

- przebudowa dróg w Gminie Tykocin - dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład, są to cztery drogi 

asfaltowe, na które składaliśmy wnioski : 2 w  miejscowości Siekierki, 1 w Popowlanach  i 1 w miejscowości 

Kolanie Rzędziany, tzw. droga młynowa- wartość inwestycji 5 345 295 zł.; 

- przebudowa części drogi gminnej w miejscowości Siekierki wraz z przebudową i rozbudową systemu 

oświetlenia drogowego; 

- przebudowa ulic w Tykocinie - Piłsudskiego, Kaczorowska i 27 Maja -  dokumentacja; 

- przebudowa dróg gminnych – dokumentacja; 

- rozwój e-usług w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego; 

-przebudowa budynku remizy OSP w Radulach, mowa tu o wymianie pokrycia dachowego i 

termomodernizacji czyli ocieplaniu; na to zadanie najprawdopodobniej będą środki z Urzędu 

Marszałkowskiego; 

- przebudowa i rozbudowa budynku SP w Radulach o salę gimnastyczną, doposażenie sali, zagospodarowanie 

terenu i przebudowa istniejących instalacji wewnętrznych- wartość inwestycji 7 706 580 zł; 

- budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie Tykocina  - dokumentacja; 

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej - ul. 11 Listopada w Tykocinie; 

 Pytanie z sali zadał Pan Kapica : Panie Burmistrzu a ja na ulicy Ogrodowej długo jeszcze będę czekał 

na kanalizację?  



 Pan Burmistrz odpowiedział, że robimy już dokumentację. 

 Chciałbym już odebrać dom, ale bez kanalizacji nie mogę. Jak nie to ja sobie szambo zrobię. Dodał 

Pan Sołtys. 

  Nic nie stoi na przeszkodzi żeby mieć  to i to- odpowiedział Pan Burmistrz. Ponadto dodał, że należy 

pamiętać również o tym, że nawet jeśli będzie dokumentacja to jest to strefa zabytkowa i należy jeszcze 

wykonać badania archeologiczne. Dodatkowo zwrócił uwagę, że jest to droga powiatowa i gmina musi 

uzyskać pozwolenie od Podlaskiego Zarządu Dróg na wykonanie takich prac na ul. Ogrodowej. Zwrócił się z 

zapytaniem, jaki jest koszt szamba? 

 Pan Kapica odpowiedział, że z wykopaniem i zabudową będzie ok 10.000 zł. 

 Pan Burmistrz dodał, że koszt kanalizacji wyniesie ok. 400-500 tys. zł i zapewnił, że pieniądze na to 

zadanie są. 

 Pan Burmistrz przeszedł do omówienia pozostałych inwestycji, a mianowicie: 

- oświetlenie ciągu pieszego w drodze wojewódzkiej nr 671 (ul. Puchalskiego w Tykocinie) wraz z 

oświetleniem mostu,  dodał, że kosztorys wynosi 1 000 200 zł; 

- przebudowa z rozbudową i nadbudową budynku przy ul. Browarnej w Tykocinie wraz z zagospodarowaniem 

terenu z przeznaczeniem na siedzibę Portu Kultury Tykocin - dokumentacja projektowa – koszt 50 000 zł. 

Pozostając w temacie budynków kultury Pan Burmistrz poinformował, że pięknym budynkiem może 

pochwalić  się miejscowość Łapy. Dodał, że wraz z p.o dyrektora Panią Beatą Maliszewską mieli okazję ten 

budynek zobaczyć.  

 O pracy w Porcie Kultury i warunkach lokalowych wypowiedziała się  Pani  Beata Maliszewska 

mówiąc, że  Port dysponuje dwoma pomieszczeniami  z czego jedno jest pomieszczeniem biurowym, a drugie 

jest salą zajęciową. Wszystkie zajęcia artystyczne odbywają się w Porcie. Dodała, że są to warunki, które 

ograniczają organizację czegoś więcej ponad to co już robią.  Nie mają miejsca organizować większych 

imprez, a każde wynajęcie sali bądź kina kosztuje od 2 do 5 tys. złotych. 

 Rację Pani Becie przyznała Pani Sołtys z miejscowości Siekierki i zaprosiła do siebie. Zaznaczyła przy 

tym, że nie będzie to się wiązało z dużymi pieniędzmi.  

 Radni zasugerowali, że można byłoby wykorzystywać w tym celu remizy. Radny Antoni Sowiński 

dodał, że wybudowanie takiego dużego budynku wiąże się z kolejnymi kosztami utrzymania.  

 Głos zabrał Pan Burmistrz mówiąc, że ten budynek w całości powinien zajmować Miejsko-Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej, który również nie ma odpowiedniego zaplecza. A jak wiadomo w takim ośrodku 

poruszane są różne tematy, ludzie przychodzą z różnymi problemami i czasem potrzeba jest rozmowy 

indywidualnej.  Druga kwestia dotyczy biblioteki. Pan Burmistrz uświadomił wszystkich, że może stać się tak, 

że za 2-3 lata nie będzie gdzie przenieść biblioteki. Od wielu lat jest prowadzona sprawa w sądzie i nie wiemy 

jak się zakończy. Zwrócił się z zapytaniem: po co było tworzyć tyle remiz? 

 Odezwał się Radny Roman Klimaszewski mówiąc, a gdzie ludzie mają robić stypy, imieniny, 

urodziny, komunie, chrzciny?  

 Do słów Radnego ustosunkował się Pan Burmistrz mówiąc, że skoro remizy są potrzebne bo służą 

mieszkańcom raz w miesiącu, to dlaczego mamy problem z tym czy pobudować budynek, który będzie 

wykorzystywany codziennie? Zapytał gdzie w tym wszystkim jest logika, a następnie dodał, że  infrastruktura 

kulturalna w gminie powinna być. 

Na koniec Pan Burmistrz wspomniał jeszcze o jednej inwestycji, a mianowicie: 



- przebudowa oraz dostawa i montaż sprzętu nawadniającego na stadionie miejskim w Tykocinie- koszt 45,000 

zł. 

 Kończąc swoją wypowiedź Pan Burmistrz Mariusz Dudziński życzył wszystkim mieszkańcom gminy 

zdrowych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia oraz szczęśliwego Nowego 2023 roku.. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Renata Kamińska  również podziękowała wszystkim za kolejny rok 

wspólnej pracy oraz złożyła wszystkim życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku.  

Do punktu 18 porządku obrad 

 Wyczerpując porządek obrad, Przewodnicząca Rady Miejskiej w Tykocinie podziękowała wszystkim 

za udział w obradach Sesji, tym samym zamknęła obrady o godz. 11.43, dziękując wszystkim za przybycie. 

 

Na tym protokół zakończono.  

          

         Przewodnicząca Rady Miejskiej  

              w Tykocinie 

                      Renata Kamińska 
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 Anna Nartowicz 


